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Referat Bestyrelsesmøde 

 Den 6. september 2023 kl. 19.30 

 

                                       Mødt Afbud 

Ulla Klimt – formand, sekretær X  

Klaus Møller – næstformand X  

Martin Sønderskov – kasserer X  

Jimmy Madsen – bestyrelsesmedlem         X  

Edin Dervisevic - bestyrelsesmedlem ÷ ÷ 

Michael Saunte - bestyrelsesmedlem X  

 

 

1. Kommentarer til referat fra mødet den 09.08.23 

Ingen kommentarer. 

 

2.   Siden sidst 

Fordeling af vinterpladser i havnen 

Der er kun to både, som har meldt tilbage med ønske om en vinterplads med mulighed for 

strømtilslutning i havnen og i Kanalhavnen. Ulla kontakter de bådejere, som tidligere har haft deres båd 

til at ligge i havnen om vinteren. Umiddelbart er der plads til 4 store både ved klubhuset og en lille ved 

landbroen samt 2-3 både i Kanalhavnen. De tilgængelige vinterpladser tildeles til de interesserede 

medlemmer efter deadline for interessetilkendegivelsen den 01.10.2023. 

 

Derudover er der flere henvendelser fra ikke medlemmer om vinteropbevaring i havnen. Disse kontaktes 

og tilbydes en af de ledige pladser. 

 

Foreløbig tilbagemelding fra Flid 

Flid opfordrer klubberne til at stille præcise krav til ejeren af et skib, som blot kræver ”en kærlig hånd” 

eller det de kalder projektskibe, inden skibet får tilladelse til at ligge i havnen.  Flid har udarbejdet en 

bruttoliste over krav om vedligeholdelse af både, krav om sødygtighed og brug af ulovlig bundmaling. 

Reglerne er clearet med Trafikstyrelsen. 

Flid foreslår, at havnene gennemgår deres ordensreglement og eventuelt i samarbejde med dem og 

Trafikstyrelsen får udarbejdet er opdateret ordensreglement ud fra deres skabelon. 

Martin sender nok en henvendelse til den bådejer, som ikke umiddelbart holder tilsyn med sin båd, og 

som vi vurderer kan udvikle sig til at blive et projektskib.  

 

Ændring af Ordensreglementet for lystbådehavnen i Nykøbing F. er et AMBA-anliggende. Ulla vil 

orientere om denne mulige fælles problematik ved næste bestyrelsesmøde i AMBA’et. 
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Tilbud om klubkurser, blandt andet VHF/SRC-bevis 

Vi har modtaget et klubtilbud om lokal afholdelse af kurser relateret til VHF/SRC-certifikat (en dag), 

duelighedskurser (en weekend) og Yachtskipper 3 kursus (to weekender) med ekstern underviser. Ulla 

undersøger, om der er interesse for et sådant kursus eventuelt afholdt af lokale undervisere. I 

samarbejde med de andre klubber kan vi arrangere et VHF-kursus. 

 

Musikfestivalen den 24. – 26. august 2023 

Musikfestivalen blev en stor succes. Der var høj stemning og stort salg af drikkevarer. Hver af de tre 

aftenener var der deltagelse af 120-200 personer.  Overskuddet fra dette arrangement indgår i Selskabet 

Guldborgsund Baltic Race. Overskydende beløb fordeles blandt de involverede klubber. 

 

Funktion af internetforbindelserne 

Resultaterne af undersøgelserne af internetforbindelserne ved broerne og i klubhuset viste ingen 

umiddelbare problemer. Jimmy har dog aftalt med FalsterTV, at de kommer og foretager yderligere 

målinger af hastighederne og kommer med forslag til eventuelle forbedringer. 

 

Vegvisir kapsejlads startende i Nykøbing F. i 2025? 

Michael har talt med Morten Brandt om mulighederne for et samarbejde omkring afviklingen af Vegvisir 

kapsejladserne. En mulighed kan være, at der bliver Vegvisir kapsejlads fra Nykøbing F. hvert andet år. 

Michael vil undersøge mulighederne for opbakning fra klubberne, herunder især til organiseringen, 

administrationen og de praktiske opgaver. En væsentlig faktor er ligeledes hvorvidt Guldborgsund 

kommune vil være villig til at sponsere kapsejladsen. Dette vil Michael ligeledes undersøge. 

 

Nyt fra ungdomsafdelingen 

Jimmy fortæller om fin opbakning til ungdomstræningen. Sidste mandag var 3 optimistjoller og 2 Feva 

joller på vandet. 

 

3.  Nyt fra AMBA’et 

Der er AMBA-møde den 07.09.23. På dagsordenen er orientering om igangværende arbejder, 

administration af vinteropbevaring af både på havnepladsen og status for selskabets økonomi. 

 

Forslag til punkter, der skal drøftes ved AMBA-mødet? 

• revision af Ordensreglementet for lystbådehavnen i Nykøbing F. 

• placering af de resterende to redningsstiger 

• udskiftning af tværbjælke ved flydebroen 

• ændring i opsætningen af de to betalingsautomater, således at gæstesejlerne kan betale gæsteleje 

for både de blå og gule pladser ved begge betalingsautomater 

• priser for bådpladser i næste sommersæson +/÷ elforbrug 

• priser for bådpladser i næste vintersæson +/÷ elforbrug 
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4.    Forslag til informationsmateriale til nye medlemmer 

Udgangspunktet for det udarbejdede materiale er dels Ordensreglementet for lystbådehavnen i 

Nykøbing F., som vi ikke umiddelbart kan ændre ved, dels vedtægterne for Sejlforeningen Vikingen og 

dels ”uofficielle regler”, som er besluttet undervejs. Målgruppen er først og fremmest nye medlemmer, 

men det udsendes til alle medlemmer til orientering. 

Forslaget blev drøftet og enkelte unøjagtigheder blev rettet. Efterfølgende bliver forslaget sendt til et nyt 

og et mangeårigt medlem til vurdering af forståeligheden, og om der mangler informationer. 

 

 

5.   Revision af pjecen ”Vedtægter, rettigheder og pligter” 

Folderen stammer fra 2015 og indeholder dels en kort beskrivelse af Sejlforeningens historie, dels 

vedtægterne for Sejlforeningen Vikingen dels et uddrag af de ”uofficielle regler”. En del af disse regler er 

ændret siden. 

 

Bestyrelsen besluttede ikke at revidere pjecen. Informationerne er indeholdt i informationsmaterialet til 

nye medlemmer og fremgår af hjemmesiden. Der udarbejdes i stedet for en lille folder med Vedtægterne 

for Sejlforeningen Vikingen. 

 

 

6.   Forslag til VST-opgaver  

Næste VST-møde er onsdag den 13. september 2023. Forslag til opgaver: 

• træbeskyttelse af den inderste side af stakittet ved terrassen mod nord  

• træbeskyttelse af de tre træbænke og -borde 

• renovering af trinbrætterne ved bådpladserne 

• reflekser ved redningsstigerne 

• flytte de rød/grønne optagetskilte, så de ikke generer ved ilandstigning 

• udskiftning af tværbjælker ved flydebroen 

• check af udstyret til jollerne og oprydning i sejl m.m. 

• vurdering af fundamentet under klubhuset 

• udvidelse af Kildegaards Plads 

 

 

7.   Eventuelt 

I forbindelse med salg af en båd med pæleplads kan den blive liggende i 1-2 uger efter salgsdatoen. 

Herefter skal den nye bådejer betale den sædvanlige gæsteleje per nat. 

 

Martin indkøber flere rød/grønne optagetskilte til opsætning i Kanalhavnen. 
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Næste møde er onsdag den 4. oktober 2023 kl. 19.30 

 

Forslag til punkter: 

• vurdering af fundamentet under klubhuset 

• udvidelse af Kildegaards Plads 

• forslag til beskrivelse af krav til ”projektskibe” 

• begrænsning af fastliggere? 


